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Protokół Nr XLIX/2022 

XLIX Sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

z dnia 27 września 2022 roku 

która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Tczewie 

 
 

Przed rozpoczęciem XLIX sesji Rady Powiatu Tczewskiego Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego – 

Barbara Kamińska wspomniała zmarłego dnia 19 września 2022 r. radnego Powiatu Tczewskiego I i III 

kadencji, wieloletniego dyrektora Szkoły Podstawowej w Małych Walichnowach, radnego VI kadencji Rady 

Miejskiej w Pelplinie, honorowego obywatela Miasta i Gminy Gniew, śp. Mariusza Śledzia, przybliżając 

jego osiągnięcia i zasługi na rzecz społeczności lokalnej i regionu. Pamięć zmarłego upamiętniono chwilą 

ciszy. 

1. Otwarcie sesji - godz. 10 
05

. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła prawomocność obrad 

( obecnych 19 radnych – nieobecni radni: Bogdan Badziong, Roman Małecki, Piotr Odya,  Jiří Studený ). 

Lista obecności radnych oraz gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego Barbara Kamińska odczytała poniższą informację: 

„Informuję, że obrady XLIX Sesji Rady Powiatu Tczewskiego są nagrywane, transmitowane i utrwalane  

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej powiatu. Udział w obradach jest jednocześnie wyrażeniem 

zgody na upublicznienie swojego wizerunku. Treść klauzuli informacyjnej dotycząca przetwarzania danych 

osobowych jest umieszczona na drzwiach przed wejściem na salę obrad oraz na stronie BIP powiatu  

w zakładce Ochrona danych". 

3. Zgłaszanie wniosków do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego zawnioskowała o zmianę kolejności porządku obrad 

poprzez realizację zagadnienia z pkt 10 w pkt 5, w zakresie dotyczącym informacji z funkcjonowania 

spółki Szpitale Tczewskie S.A. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego zwróciła uwagę, że pkt. 12 mający brzmienie „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu grantowego „Cyfrowy 

Powiat” współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego, Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 (Druk Nr 107/2022)” 

powinien brzmieć: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu grantowego 

„Cyfrowy Powiat” współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego, Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 (Druk Nr 107/2022)” 

Z uwagi na powyższe Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie obie ww. zmiany. 
 

Zmiana do porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

Obecnych 19 radnych ( nieobecni: radny Bogdan Badziong, radny Roman Małecki, radny Piotr Odya,  

radny Jiří Studený ) 

 



STRONA 2 z 15 

 

 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 10:15 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 19 

Liczba obecnych 19 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan NIEOBECNY 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja ZA 16. Odya Piotr NIEOBECNY 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří NIEOBECNY 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz-Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    
 

 
Zmiana do porządku obrad w wersji poprawionej została przyjęta przez 19 obecnych radnych. 

 
Porządek obrad po zmianach. 

Wyniki głosowania: 

Obecnych 19 radnych (nieobecni: radny Bogdan Badziong, radny Roman Małecki, radny Piotr Odya,  

radny Jiří Studený) 

 

 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 10:15 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 19 

Liczba obecnych 19 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 
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Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan NIEOBECNY 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja ZA 16. Odya Piotr NIEOBECNY 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří NIEOBECNY 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. 
Taraszkiewicz-Gurzyńska 

Maria 
ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    
 

 
Nowy porządek obrad został przyjęty przez 19 obecnych radnych. 

 
Nowy porządek obrad: 

 
1. Otwarcie sesji 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad  

3. Zgłaszanie wniosków do porządku obrad  

4. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

5. Informacja dotycząca funkcjonowania spółki Szpitale Tczewskie S.A.  

6. Informacja Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu Tczewskiego 

7. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach na interpelacje  

i zapytania  

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 

2022 r.  

9. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć  

10. Przedstawienie założeń do projektu budżetu powiatu tczewskiego na rok 2023  

11. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Tczewskim 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu grantowego „Cyfrowy Powiat” 

współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego, Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 

(Druk Nr 107/2022)  

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 

Miejskiej Tczew na dofinansowanie zadań inwestycyjnych realizowanych na drogach gminnych  

(Druk Nr 108/2022) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na rok 2022 (Druk Nr 109/2022) 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Tczewskiego na lata 2022 - 2036 (Druk Nr 110/2022)  

16. Interpelacje i zapytania
i
 

17. Wnioski, oświadczenia i informacje 

18. Zakończenie obrad 

Przebieg powyższych głosowań dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na 
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stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 
4. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu Tczewskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego poinformowała radnych, że do biura rady nie wpłynęły 

uwagi do protokołu z XLVIII sesji, zatem potwierdziła, że Rada Powiatu przyjęła protokół z ostatniej sesji 

bez zmian.  

 

5. Informacja dotycząca funkcjonowania spółki Szpitale Tczewskie S.A. 

Prezes spółki Szpitale Tczewskie S.A. Pan Maciej Bieliński przedstawił zestawienie liczbowe osób, 

świadczących pracę dla spółki w różnych formach zatrudnienia, wskazał dysproporcje w przyjęciach 

ambulatoryjnych w latach 2014 – 2021, porównał przychody komercyjne w okresie 2019 – sierpień 2022, 

przedstawił wykaz działań inwestycyjnych w 2021 i 2022 roku, jednocześnie podkreślając stale rosnące 

koszty energii, gazu, wody, które szczegółowo wykazał w prezentowanej tabeli. Z uwagi na Covid – 19 

spółka otrzymała wsparcie finansowe jak i rzeczowe w okresie 2021/2022, także nie posiada aktualnie 

żadnych zobowiązań wymagalnych poza bieżącymi – pożyczka „Jessica”, której saldo do spłaty na dzień 

31.08.2022 r. stanowi kwotę 8 619 945,84 zł. Prezes Maciej Bieliński zaakcentował trudny do obliczenia 

wzrost kosztów funkcjonowania spółki – wzrost kosztów energii i gazu oraz kosztów unieszkodliwiania 

odpadów medycznych, wzrost kosztów personelu, wzrost płacy minimalnej.  

Omawiane przez Prezesa Macieja Bielińskiego dokumenty stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Pytania skierowali do Prezesa Macieja Bielińskiego następujący radni: Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Witold Sosnowski, radny Jan Kulas, Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Alicja Gajewska, radna Grażyna 

Antczak. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Witold Sosnowski zapytał o okres,  który pozostał do całkowitej 

spłaty pożyczki „Jessica”, w odpowiedzi Prezes Maciej Bieliński wskazał, że jest to  około 10 - letni okres 

konieczności regulacji zobowiązania. 

 

Następnie głos zabrał radny Jan Kulas, który jako Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki 

Społecznej i Prorodzinnej podniósł, że komisja uważnie i starannie przeanalizowała materiał, który 

dostarczył jej  Prezes Maciej Bieliński. Przedłożony materiał oceniono pozytywnie, niemniej jednak pytano 

o kwestie finansowe, które są ważne. Radny Jan Kulas  poprosił o rozszerzenie przez Prezesa tematu 

dostępności do lekarzy specjalistów. W drugim pytaniu radny poprosił Prezesa o ocenę dynamiki i 

wskazanie sposobów przeciwstawienia się konkurencji, bowiem w chwili obecnej szpitale konkurują o 

dostęp do specjalistów. Radny Jak Kulas wyraził szacunek i uznanie dla pracy pielęgniarek. Kolejno 

skierowane przez radnego pytanie do Prezesa Spółki dotyczyło przygotowania szpitali do trudniejszej 

sytuacji okresu zimowego, z uwagi na konieczność używania mediów, które stale drożeją. 

 

Pan Maciej Bieliński odpowiadając na pierwsze pytanie sformułowane przez radnego Jana Kulasa 

podkreślił, że spółka stara się motywować lekarzy, których zatrudnia, oraz, że porad specjalistycznych 

będzie udzielanych więcej. Prezes zapewnił o stabilnej sytuacji szpitali, podkreślił, że ważne są warunki 

pracy i warunki finansowe, którym spółka stara się sprostać. W zakresie odpowiedzi na drugie pytanie, 

Prezes zwrócił uwagę, że część osób pracujących odchodzi, część przychodzi, podkreślając przy tym 

stabilność i brak obaw o zamykanie oddziałów. Odpowiadając na pytanie trzecie, zadane przez radnego 

Jana Kulasa w zakresie przyszłości szpitali Prezes zadeklarował, że jest ona niezagrożona, a spółka stara 

się utrzymać szpitale na dotychczasowym poziomie. 

 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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Kolejno, Wiceprzewodnicząca Rady Alicja Gajewska zapytała Prezesa Macieja Bielińskiego czy liczba 

osób zatrudnianych przez spółkę jest wystarczająca, aby zapewnić prawidłową działalność szpitala, czy 

brakuje personelu i na jakim szczeblu. Prezes zapewnił, ze jest to liczba wystarczająca, a jeżeliby uznać, że 

są braki, to może dotyczyć jednego czy dwóch lekarzy oraz kilku pielęgniarek. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu radnej Grażynie Antczak, która podniosła, że 

praca spółki została oceniona bardzo dobrze, a nie tylko pozytywnie, że szpital doskonale funkcjonuje i 

należy docenić ogrom pracy i zaangażowania prezesa, dyrektorów, pracowników, lekarzy, personelu - jak 

ogromne starania czynią, aby praca w szpitalu i funkcjonowanie szpitala wyglądało bardzo dobrze. 

 

Na koniec radny Jan Kulas dodał, że w ostatnich dwóch latach na posiedzeniach Komisji Zdrowia, 

Polityki Społecznej i Prorodzinnej na pierwszym miejscu była sytuacja zdrowotna mieszkańców powiatu 

tczewskiego a Prezes Maciej Bieliński nie zawsze był obecny; teraz z uwagi na stabilizującą się sytuację 

radny Jan Kulas  wyraził nadzieję, że będzie okazja do bezpośrednich kontaktów z Prezesem. Radny Jan 

Kulas wyraził również wolę odbycia wyjazdowych posiedzeń komisji, m.in. dotyczących Zakładu 

Opiekuńczo-Leczniczego, hospicjum a również spotkania z przedstawicielami pracowników szpitala – 

związkami zawodowymi.   

 

Prezes w odpowiedzi, podkreślił, że spotyka się regularnie ze związkami i jest to jego obowiązek, dlatego  

nie chcąc angażować komisji, nadal będzie spotykał się ze związkami zawodowymi jedynie Prezes.   

 

W ad vocem radny Jan Kulas zasygnalizował, że komisja ma prawo wysłuchać racji wszystkich stron, a 

to czy Pan Prezes prośbę Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej uwzględni, to jest kwestia 

Pana Prezesa. Kończąc, w imieniu komisji Przewodniczący Jan Kulas podziękował tym, którzy stanowią 

o jakości i rozwoju poziomu opieki zdrowotnej i wyraził nadzieję na poprawę dostępu do specjalistów 

przez pacjentów powiatu tczewskiego, którzy niejednokrotnie muszą czekać zbyt długo.  

 
Przebieg powyższej dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 
6. Informacja Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu Tczewskiego. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska poprosiła Starostę Tczewskiego Mirosława 

Augustyna o przedstawienie informacji z bieżącej działalności Zarządu w okresie od ostatniej sesji. 

Starosta odczytał informację z działalności bieżącej Zarządu Powiatu Tczewskiego w okresie 30.08.2022 – 

26.09.2022 i poprosił o ewentualne pytania.  

Omawiany dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radny Stanisław Smoliński zauważył, że jego zdaniem, wkradł się błąd w informacji z działalności 

Starosty Powiatu Tczewskiego oraz Wicestarosty w okresie do 26 września 2022 r., bowiem w okresie 5 – 

16 września 2022 r. Wicestarosta Andrzej Flisik był nieobecny w pracy, a jednocześnie brał udział w 

rozpoczęciu roku szkolnego oraz w innym spotkaniu, a według radnego Stanisława Smolińskiego, jeżeli 

Wicestarosta był nieobecny w pracy to nie powinien również uczestniczyć w uroczystościach. Starosta w 

odpowiedzi na zgłoszone zastrzeżenie, zaakcentował, że nieobecność Wicestarosty w pracy nie zabrania 

uczestniczenia w uroczystościach, ponieważ w tym czasie Wicestarosta nie świadczy pracy i nie podpisuje 

dokumentów. Branie udziału z własnej woli w przywołanych uroczystościach nie jest zabronione podczas 

korzystania z urlopu.    

 

Przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html   

 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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7. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania.    

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego Witold Sosnowski odczytał informację o złożonych 

interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji i w okresie międzysesyjnym.  

Omawiane dokumenty stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu podkreśliła, że na interpelację radnego Dariusza Godlewskiego, która 

została złożona 20.09.2022 r. jeszcze nie otrzymano odpowiedzi, ponieważ jeszcze nie minął termin 14 dni. 

 

Przebieg tej części sesji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html   

 

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i przebiegu wykonania planu finansowego za I 

półrocze 2022 r.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego Alicja Gajewska odczytała uchwałę Nr 

108/p124/B/II/22 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 sierpnia 

2022 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu i 

Finansów Marię Taraszkiewicz – Górzyńską o zabranie głosu. 

 

Przewodnicząca Maria Taraszkiewicz – Górzyńska poinformowała, że komisja nie wnosiła uwag do 

informacji o przebiegu wykonania budżetu i przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 r. 

 

W związku z brakiem innych zgłoszeń, Przewodnicząca Barbara Kamińska stwierdziła, że informacja 

przedłożona przez Zarząd o przebiegu wykonania budżetu i przebiegu wykonania planu finansowego za I 

półrocze 2022 r. została przez Radę Powiatu przyjęta.  

Omawiany dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Cały przebieg rozpatrywania tego punku porządku obrad dostępny jest w nagraniu z sesji Rady 

Powiatu Tczewskiego na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html  

 

9. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Taraszkiewicz – Górzyńska poinformowała, że 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca budżetu dotyczyła również w pewnym sensie 

wieloletniej prognozy finansowej. Komisja Budżetu i Finansów nie wniosła uwag do ww. informacji. 

 

Wobec braku pytań i wniosków radnych do informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć, Przewodnicząca Barbara Kamińska stwierdziła, 

iż ww. informacja została przez Radę Powiatu przyjęta.  

Omawiany dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Cały przebieg rozpatrywania powyższego punktu dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu 

Tczewskiego na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

10.  Przedstawienie założeń do projektu budżetu powiatu tczewskiego na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska podkreśliła, że radni otrzymali w materiałach 

uchwałę Nr 219/632/2022 Zarządu Powiatu Tczewskiego z dnia 7 lipca 2022 r. w sprawie przygotowania 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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projektu uchwały budżetowej na rok 2023.  

 

Jednocześnie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że wnioski, które złożyli radni i komisje do 

projektu budżetu na nowy rok, są rozpatrywane przez Zarząd oraz Wydział Inwestycji i Remontów, a pełna 

informacja zostanie przekazana po całkowitej analizie, o czym radni zostaną poinformowani.  

 
W związku z brakiem pytań do omawianego materiału Przewodnicząca Rady Powiatu przekazała,  

że założenia do projektu budżetu na rok 2023 zostały przez Radę Powiatu przyjęte do wiadomości. 

 

Cały przebieg realizacji tego punktu porządku obrad dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu 

Tczewskiego na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

11. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Tczewskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu przekazała, że Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej, w 

obecności Pani Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, analizowała materiał. Ponieważ Pani 

Dyrektor nie może brać udziału w obecnej sesji, dlatego też ewentualne wnioski, zapytania radnych zostaną 

przez Przewodniczącą Rady Powiatu bezpośrednio Pani Dyrektor przekazane. 

 

Wobec braku zapytań radnych, Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczącego Komisji 

Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej – radnego Jana Kulasa o informację w sprawie strategii. 

 

Radny Jan Kulas podkreślił, że strategia to jeden z istotniejszych punktów, który był przedmiotem obrad 

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. Reprezentowane były wszystkie strony, 

przedstawiono podstawowe argumenty i racje; Pani Katarzyna Wróbel Dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie uczestniczyła „w roli głównej”. Radny Jan Kulas zaakcentował, że dobrze się składa, że 

z reguły na posiedzeniach komisji w takich kwestiach bierze udział Pan Starosta, Pan Wicestarosta, Pani 

Przewodnicząca Rady Powiatu, co daje możliwość wglądu we wszystkie podstawowe aspekty. Po 

wysłuchaniu wszystkich racji Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej pozytywnie 

zaopiniowała stan realizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych w powiecie tczewskim. 

 

Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Tczewskim 

zostało przez Radę Powiatu przyjęte bez uwag, o czym poinformowała Przewodnicząca Rady Powiatu 

Barbara Kamińska. 

 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego ogłosiła przerwę  

od 11
20

 do 11
35

 

 

Na salę obrad przybyli następujący radni: radny Bogdan Bardziong, radny Roman Małecki. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu grantowego „Cyfrowy 

Powiat” współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego, Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 (Druk Nr 

107/2022). 

Z uwagi na brak pytań radnych do projektu przedmiotowej uchwały, Przewodnicząca Rady Powiatu 

Barbara Kamińska poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów, radną Marię Taraszkiewicz 

– Górzyńską  o opinię komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że komisja jednomyślnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt ww. uchwały (7 głosów ZA). 

 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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Z uwagi na brak innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie ww. 

projekt  uchwały. 
 

Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 radnych ( nieobecni: radny Piotr Odya,  radny Jiří Studený ) 
 

 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 11:37 

 

Liczba 

uprawnionych 
23 Głosy za 21 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 0 

Liczba 

nieobecnych 
2 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman ZA 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja ZA 16. Odya Piotr NIEOBECNY 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří NIEOBECNY 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    
 

 
Uchwała Nr XLIX/277/2022 w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu grantowego „Cyfrowy Powiat” 
współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, Programu 
Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020 została podjęta jednogłośnie. 
 

Cały przebieg dyskusji oraz głosowania dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 

Miejskiej Tczew na dofinansowanie zadań inwestycyjnych realizowanych na drogach gminnych 

(Druk Nr 108/2022). 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska poprosiła o opinię w podejmowanej sprawie kolejno 

- Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów, Marię Taraszkiewicz – Górzyńską a następnie 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Adama Kucharka. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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pozytywnie, niejednomyślnie zaopiniowała projekt ww. uchwały stosunkiem głosów: 5-ZA, 1-PRZECIW, 

1-WSTRZYMUJĄCY. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, poproszony następnie o głos 

przez Przewodniczącą Rady Powiatu poinformował, że Komisja nie zajmowała stanowiska w danej 

sprawie. 

 

W dyskusji udział wzięli radni oraz Starosta: radny Roman Małecki, radny Krzysztof Korda, 

Wiceprzewodniczący Witold Sosnowski, radny Waldemar Pawlusek, radny Zbigniew Zgoda, radny Dariusz 

Godlewski. 

  

Radny Roman Małecki podkreślił, że jest za realizacją zawartych umów, aczkolwiek sprawa dróg 

powiatowych przejętych przez Miasto Tczew jest sprawą dosyć specyficzną, ponieważ płacimy pieniądze 

na utrzymanie dróg, teraz już miejskich, a nie mamy wpływu czy jakiekolwiek drogi będą remontowane 

czy nie. Zwrócił uwagę na ul. Bałdowską, dawną drogę powiatową, która jest drogą niebezpieczną, 

wymaga remontu, o którym Miasto Tczew w poprzedniej kadencji zapewniało. Radny Roman Małecki 

przypomniał, że osobiście wnioskował o podjęcie rozmów z Miastem Tczew, aby wspólnymi siłami 

wykonać chociażby chodnik i ścieżkę rowerową. Podkreślił przy tym, że docenia postawę Pana Mirosława 

Pobłockiego, Prezydenta Miasta Tczewa, który stwierdził, że porządnie remontuje poszczególne drogi, 

jednakże zdaniem radnego Romana Małeckiego  długie czekanie i remontowanie dróg w tak wysokim 

standardzie sprawia, że niektóre drogi będą wyremontowane dopiero za wiele lat. Radny Roman Małecki 

jednoznacznie stwierdził, że jest przeciwny realizacji umowy i dofinansowaniu w bieżącym roku Miasta 

Tczew kwotą jednego miliona złotych, ponieważ samorządy powinny współpracować i starać się 

realizować nie tylko własne potrzeby ale i również sąsiednich samorządów. Z przykrością stwierdził, że 

rozmowy z Miastem Tczew się nie toczyły, nie toczą i są odkładane na bliżej nieokreśloną przyszłość. 

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Romana Małeckiego, radny Krzysztof Korda, będący Członkiem 

Zarządu Rady Powiatu podkreślił, że w poprzedniej kadencji również był radnym i wówczas nie było 

mowy, że Miasto Tczew będzie remontowało ul. Bałdowską; zaakcentował, że nie było żadnych uzgodnień 

między jednym urzędem a drugim urzędem. Radny Krzysztof Korda w kwestii zaś finansowania dróg 

przypomniał, że to właśnie w poprzedniej kadencji, ówczesny Starosta Pan Tadeusz Dzwonkowski wyszedł 

z inicjatywą, aby kwoty, wcześniej uzgodnione między stronami, podzielić i wydłużyć o pewien okres i 

„Miasto Tczew poszło na rękę Panu Staroście, Zarządowi”. Radny Krzysztof Korda podniósł, że należy 

pamiętać, że być może przedmiotowa umowa wygasłaby, skończyłaby się, gdyby nie prośba poprzedniego 

Zarządu skierowana do Miasta Tczew, żeby okres finansowania wydłużyć, ale zmniejszyć coroczne koszty. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Witold Sosnowski powiedział, że były sytuacje, kiedy Miasto 

Tczew nie było w stanie wydać tych pieniędzy i Powiat zgadzał się, żeby te pieniądze zostały przesunięte 

na dalsze lata, więc zarówno jedna jak i druga strona składały tego rodzaju propozycje. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że w pierwszej umowie między Miastem a Powiatem 

te drogi, które zostały przekazane Miastu miały być w pierwszej kolejności remontowane. Na zakończenie 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poprosił o przygotowanie wszystkich umów i sporządzenie 

informacji dla radnych w zakresie dyskutowanego tematu. 

 

Radny Krzysztof Korda, przypomniał, że w poprzedniej kadencji, kiedy był radnym, „Panu Staroście się 

budżet nie dopinał” i Starosta Tadeusz Dzwonkowski wyszedł z propozycją, na którą radni przystali a być 

może gdyby radni nie wyrazili zgody, dzisiaj nie byłoby przedmiotowej dyskusji.  

 

Głos w temacie zabrał, Członek Zarządu, radny Waldemar Pawlusek, który uzupełniając dodał, że 

jeszcze przez 2 lata Miasto Tczew będzie dofinansowywane; po modyfikacji, o której wspomniał radny 

Krzysztof Korda, zakończenie spłat nastąpi w 2024 r. Radny Waldemar Pawlusek zaakcentował 

złożoność tego problemu i konieczność dotrzymywania zobowiązań. Poprosił o przyjęcie debatowanej 

uchwały. 

 

Ad vocem  zgłosił radny Roman Małecki, który zaakcentował swoje zadowolenie, że wszelkie warunki 

umów są dotrzymywane, ale nie ulega wątpliwości, że droga (dotyczy ul. Bałdowskiej) jest niebezpieczna i 
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nie można znaleźć żadnego konsensusu. Radnemu Romanowi Małeckiemu zależy na wspólnym działaniu 

samorządów w przedmiotowej sprawie; podkreślił, że należy podjąć działania w tym zakresie. 

 

Kolejno w przedmiotowej sprawie głos zabrał radny Zbigniew Zgoda, który przypomniał, że kilka 

miesięcy temu w tej sprawie już się wypowiadał i zgadza się z radnym Krzysztofem Kordą, że wcześniej 

podpisanych umów trzeba dotrzymywać. Stanowczo podkreślił „honorujmy to, co zostało podpisane w 

poprzedniej kadencji”. 

 

Następnie wypowiedział się Starosta Powiatu Tczewskiego Mirosław Augustyn, który przypomniał, że 

do dnia dzisiejszego obie strony wywiązują się ze zobowiązań, ponadto zwracano się do Prezydenta Miasta 

Tczewa o budowę czy naprawę, czy też ewentualnie budowę chodnika przy ul. Bałdowskiej i odpowiedź 

Prezydenta była jednoznaczna i pozytywna, natomiast Miasto Tczew jest w posiadaniu terenów 

inwestycyjnych przy tej drodze i z troski, aby nie „rozjeździć” drogi i chodnika termin realizacji został 

przesunięty. Nigdy nie padło stwierdzenie, że ta droga nie będzie naprawiona czy też, że nie zostanie 

wykonany chodnik, tylko, że ze względu na inwestycje, ten termin jest przesunięty. Starosta podkreślił 

również, że w Mieście Tczew jest szeroka koalicja wszystkich ugrupowań i tam również radni mają 

możliwość wystąpienia do Pana Prezydenta, „do budżetu” o środki na realizację tego zadania.   

 

Radny Dariusz Godlewski  skierował ad vocem  do wypowiedzi Starosty, zaznaczając w odniesieniu do 

informacji o posiadaniu przez Miasto Tczew terenów inwestycyjnych przy ul. Bałdowskiej, że nie ma 

możliwości „rozjechania” ścieżki i jest to kwestia przejazdu, szerokości 6 – 8 metrów w poprzek. Z tego co 

radny Dariusz Godlewski się orientuje, również radni tczewscy zgłaszali ten problem Panu Prezydentowi 

i w pewnym momencie była również wola uczestniczenia w kosztach spółki Huber Suhner oraz Gminy 

Tczew. W tej kwestii nadrzędnym celem jest bezpieczeństwo ludzi, podkreślił radny Dariusz Godlewski 

 

Z uwagi na brak dalszych uwag Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt  

ww. uchwały. 
 

Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 radnych  (nieobecni: radny Piotr Odya,  radny Jiří Studený ) 
 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 11:49 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 16 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 2 

Liczba nieobecnych 2 Głosy wstrzymujące się 3 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman PRZECIW 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja ZA 16. Odya Piotr NIEOBECNY 

5. 
Godlewski 

Dariusz 
PRZECIW 17. Pawlusek Waldemar ZA 
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6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara WSTRZYMUJĘ SIĘ 19. Sosnowski Witold WSTRZYMUJĘ SIĘ 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří NIEOBECNY 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. 
Taraszkiewicz - Gurzyńska 

Maria 
ZA 

10. Kucharek Adam WSTRZYMUJĘ SIĘ 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

 
Uchwała Nr XLIX/278/2022  w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miejskiej 
Tczew na dofinansowanie zadań inwestycyjnych realizowanych na drogach gminnych, podjęta została większością 
głosów. 
 

Cały przebieg dyskusji oraz głosowania dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na rok 2022 (Druk Nr 

109/2022). 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu i 

Finansów, radną Marię Taraszkiewicz – Górzyńską o opinię komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów 

pomyślnie, niejednogłośnie oceniła projekt ww. uchwały stosunkiem głosów: 6-ZA, 1-WSTRZYMUJĄCY. 

 

W związku z  brakiem  uwag, wniosków, zapytań Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie 

projekt ww. uchwały. 

 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 radnych ( nieobecni: radny Piotr Odya,  radny Jiří Studený )  
 

 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 11:51 

 

Liczba 

uprawnionych 
23 Głosy za 20 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 2 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Antczak 

Grażyna 
ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. 
Badziong 

Bogdan 
ZA 14. Małecki Roman WSTRZYMUJĘ SIĘ 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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3. 
Demski 

Andrzej 
ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. 
Gajewska 

Alicja 
ZA 16. Odya Piotr NIEOBECNY 

5. 
Godlewski 

Dariusz 
ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. 
Kajzer 

Tomasz 
ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. 
Kamińska 

Barbara 
ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. 
Korda 

Krzysztof 
ZA 20. Studený Jiří NIEOBECNY 

9. 
Kotlenga 

Tomasz 
ZA 21. Taraszkiewicz- Gurzyńska Maria ZA 

10. 
Kucharek 

Adam 
ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    
 

 
Uchwała Nr XLIX/279/2022 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na rok 2022, podjęta została 
większością głosów. 

 

Cały przebieg dyskusji oraz głosowania dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Tczewskiego na lata 2022 – 2036 (Druk Nr 110/2022). 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu i 

Finansów, radną Marię Taraszkiewicz – Górzyńską o wyrażenie opinii w sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła pozytywną, niejednomyślną opinię Komisji  

dot. projektu ww. uchwały (stosunek głosów: 6-ZA, 1-WSTRZYMUJĄCY). 

 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt ww. 

uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 radnych ( nieobecni: radny Piotr Odya,  radny Jiří Studený ) 
 

 

Typ 

głosowania 
jawne Data głosowania:  27.09.2022 11:52 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 20 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 2 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 0 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman WSTRZYMUJĘ SIĘ 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja ZA 16. Odya Piotr NIEOBECNY 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří NIEOBECNY 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. 
Taraszkiewicz -Gurzyńska 

Maria 
ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    
 

 
Uchwała Nr XLIX/280/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Tczewskiego na lata 2022 – 2036, podjęta została większością głosów. 

 
Cały przebieg dyskusji oraz głosowania dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego 
na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

16. Interpelacje i zapytania. 

Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu Adamowi Kucharkowi, który odniósł się do otrzymanej od 

Starosty odpowiedzi na interpelację, uznając ją jako próbę nieodpowiedzenia, z nieznanych przyczyn, na 

prośbę z dnia 17 lipca wraz z pytaniami, które kolejno odczytał dla przypomnienia. W tym miejscu radny 

Adam Kucharek odczytał treść odpowiedzi Starosty o brakach formalnych złożonego pisma (art. 21 ust 

10 w związku z Ustawą z dnia 5 marca 1998 r. o samorządzie powiatowym). Radny Adam Kucharek 

prosi o przybliżenie przywołanego przepisu prawa, który zabrania odpowiedzieć na zadane pytania.  

 

Kolejno głos zabrała radna Grażyna Antczak która skierowała do Starosty dwa pytania: - jak w obecnej 

chwili wykorzystywany jest budynek po Domu Dziecka - czy będą uroczystości powiatowe związane z 

Dniem Edukacji, jeżeli tak, to w jakiej szkole. 

 

W kwestii Domu Dziecka Starosta poinformował, że nadal znajduje się w nim grupa dzieci z Ukrainy. W 

odpowiedzi na drugie pytanie zadane przez radną Grażynę Antczak, Starosta wskazał, iż dnia 18 

października 2022 roku odbędzie się spotkanie z dyrektorami i nauczycielami wyróżnionymi nagrodą 

Starosty, natomiast centralnych obchodów powiatowych w tym roku Wydział Edukacji nie przewidział. 

 

Ad vocem do odpowiedzi Starosty, radna Grażyna Antczak zapytała z jakich powodów merytorycznych 

po raz pierwszy, od czasów pandemii, Wydział odstąpił od tych działań.  

 

Podejmując odpowiedź Starosta wskazał, że powodem był stan pandemii i nie wiadomo było czy te 

obchody będą możliwe do zrealizowania i jest to w mniemaniu Starosty jedyny powód. Natomiast jeśli w 

przyszłości sytuacja będzie wyglądała tak  jak w tym roku, to takie obchody będą się odbywały, podkreślił 

Starosta. 

 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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W odniesieniu do wypowiedzi Starosty, Przewodnicząca Rady Powiatu dodała, że szkoły organizują np. 

jubileusze i się nie obawiają, dlatego prosi o więcej wyjaśnień. 

 

Głos zabrał radny Jan Kulas, który podkreślił, że tuż obok zdrowia najważniejszą kwestią jest edukacja. 

Radny Jan Kulas opowiedział się, iż z uwagi na znaczenie i rolę, Dzień Edukacji w jakimś wymiarze 

powinien mieć miejsce. Pokreślił, że to święto zawsze było i jest nadal ważne, dlatego należy podkreślić 

stan oświatowy, naszą młodzież i jej przyszłość. Radny Jan Kulas poprosił Starostę o pełniejszą 

informację w zakresie naboru naszej młodzieży, co się zmieniło, jaki on jest, jak się odnosi w stosunku do 

roku 2021. Nadto radny Jan Kulas poprosił Przewodniczącą Rady Powiatu o rozważenie podania w 

przyszłym miesiącu informacji Zarządu Powiatu Tczewskiego o nowym roku szkolnym i podjęciu dyskusji, 

o sytuacji w oświacie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w październiku 2022 roku, na sesji Rady Powiatu 

będzie omawiana kwestia podejmowanych działań edukacyjnych, bowiem jest to ustawowy obowiązek 

organów prowadzących, oraz będzie przedstawiona strategia edukacyjna na kolejne lata. 

 

Radny Waldemar Pawlusek wracając do wypowiedzi radnego Adama Kucharka w sprawie podwyżek, 

prosił aby radny Adam Kucharek porozmawiał na komisjach w jaki sposób wygospodarować pieniądze 

na podwyżki dla poszczególnych jednostek i wydziałów, ponieważ konstruowany jest budżet na rok 2023 i 

być może znajdzie możliwości finansowe. Radny Waldemar Pawlusek podkreślił, że w Polsce od kilku 

lat odchodzi się od klasycznego modelu podwyższenia wynagrodzenia.  

 

Radny Adam Kucharek skierował ad vocem do radnego Waldemara Pawluska, że kwestie przez niego 

poruszone, powinien wskazać Zarząd, a Komisja Gospodarki może jedynie pomóc, bowiem Zarząd winien 

przedstawić propozycje Radzie Powiatu, a następnie Rada Powiatu poprzez komisje podejmuje decyzje. 

Następnie radny Adam Kucharek zwrócił się do radcy prawnego z zapytaniem czy przejrzał już 

propozycję odpowiedzi dla niego w zakresie złożonej interpelacji. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu dodała, że radny Adam Kucharek złożył dodatkowe pismo w tej samej 

sprawie i zostało ono przekazane do rozpatrzenia. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu radcę prawnego Pana Macieja 

Kosika.  

 

Radca prawny, spełniając prośbę radnego Adama Kucharka odczytał treść art. 23 ust 10 Ustawy z dnia 5 

marca 1998 r. o samorządzie powiatowym, podkreślając, że nie zna treści interpelacji radnego Adama 

Kucharka i poinformował, że zapewne złożona przez niego interpelacja nie zawierała opisu krótkiego 

przedstawienia stanu faktycznego albo nie zawierała pytań. 

 

Ad vocem w zakresie odpowiedzi radcy prawnego skierował radny Adam Kucharek, który wyraził 

zdziwienie nieznajomością treści jego wystąpienia podkreślając, że odpowiedź mu udzielana powinna być 

uzgodniona wcześniej z komórką prawną.  

 

Radny Roman Małecki odniósł się do wypowiedzi radnego Waldemara Pawluska, podkreślając, że 

samorząd ma swoje dochody i powinien je racjonalnie wydawać.  

 

Radny Adam Kucharek poprosił o poważne traktowanie pytań radnych, aby odpowiedzi były 

jednoznaczne i jasne. 

 

Radny Waldemar Pawlusek przypomniał, że o budżecie decydują wszyscy radni. Każdy radny, komisje, 

komórki, jednostki mogą wnioskować do budżetu, który następnie będzie przedyskutowany i uchwalony. 

Radny Waldemar Pawlusek zaapelował do radnego Adama Kucharka, że jeżeli wie, że coś może być 

lepiej, to winien to przedstawić na komisji, na której dana kwestia będzie przedyskutowana, a następnie 

przy uchwale budżetowej będzie uchwalona.  
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W tym miejscu Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że wnioski do budżetu radni i komisje 

złożyły i obecnie są analizowane przez Zarząd. 

 
Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 
 

17. Wnioski, oświadczenia i informacje. 

Radny Krzysztof Korda – nawiązał do kwestii uchwały z dnia 27.10.2020 r. w sprawie określenia zadań, 
na które przeznaczone będą środki pochodzące z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w roku 2020, która została zaskarżona przez Wojewodę z uwagi na tryb 
korespondencyjny podjęcia uchwały,  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który w swoim wyroku 
unieważnił przedmiotową uchwałę. Finalnie sprawa w Naczelnym Sądzie Administracyjnym została 
rozpoznana 26 stycznia 2022 roku na korzyść Rady Powiatu Tczewskiego. Z uwagi na powyższe uchwała 
jest prawomocna. Radny Krzysztof Korda zawnioskował do Przewodniczącej Rady Powiatu o 
przekazanie radnym odpisu prawomocnego wyroku. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu, poinformowała, że konsultowała te sprawę z radcą prawnym, po 
otrzymaniu prawomocnego wyroku z uzasadnieniem, jego treść zostanie udostępniona radnym. 
 

Radca  prawny Maciej Kosik poinformował, że z nieznanych przyczyn jeszcze nie otrzymano wyroku 
NSA z uzasadnieniem.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała o zaproszeniu, które otrzymali radni, a które dotyczy 

uroczystości świętowania urodzin Józefa Wybickiego, które odbędą się dnia 29 września 2022 r. w 

miejscowości Subkowy.   

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała również, że Dyrektor Muzeum Narodowego w Gdańsku 

zaprasza na 275 urodziny Józefa Wybickiego, które będą obchodzone w Będominie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że poczyniła starania, aby odwiedzić dzieci z Ukrainy, 

mieszkające w budynku po Domu Dziecka; o terminie radni zostaną poinformowani. 

 

Cały przebieg realizacji tego punktu porządku obrad dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu 

Tczewskiego na stronie https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

18. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego Barbara Kamińska, w związku ze zrealizowaniem 

porządku obrad, zamknęła obrady XLIX Sesji Rady Powiatu Tczewskiego VI kadencji. 

 
Zakończenie sesji - godz. 12

22 

 
 
 
Sporządziła: Zatwierdziła: 
 

Katarzyna Myszka – Cejer 
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